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Den 14. oktober 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1755 (MOF alm. del) stillet d. 23. september 2021 efter 

ønske fra Anni Matthiesen (V). 

Spørgsmål nr. 1755 

”Vil ministeren oplyse, hvorvidt ministeren er enig i, at statens arealer er alle mands eje? Hvis ja - 

hvorfor mener ministeren, at det er rimeligt at opkræve betaling for fotografering fra nogle dele af 

befolkningen?” 

Svar 

Jeg er enig i, at statens arealer tilhører hele befolkningen, men der kan være situationer, hvor 

Naturstyrelsen skal tage hensyn til markedsforhold m.v., så der ikke skabes konkurrenceforvridning, 

som går ud over f.eks. private skovejere eller private firmaer.   

 

Det er min vurdering, at der er behov for helt klare retningslinjer på området. Derfor er der behov for, 

at Naturstyrelsen nu efterser, om styrelsens retningslinjer for fotografering er tidssvarende og præcise 

nok, så det bliver mere klart, hvornår der skal søges tilladelse og eventuelt ske betaling for 

fotografering. 

 

 

 

 

Lea Wermelin / Peter Ilsøe 
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